Courses	of	English	for	student	of	international	public	Law	(Master
2)	Dr .Nadia Litim								

Courses of English for student of international public Law (Master 2)

For Further informations, you can contact me at : nadialitim3@gmail.com

Part two: Non-Governmental Organization

Objectives:

This part aims to answer to the following questiuons:

- What is the meaning of non- intergovernmental organization?
- -How Does an NGO Work?
- -What is the difference between IGO and NGO?
- -What is the main purpose of Non-Governmental Organization?
- -What are the types of NGOs?
- -What are the strengths of NGOs?

The contents of the course:

- 1. Definition of Non-Governmental Organization (NGO)
- 2.A brief history of NGOs:
- 3. Funding of NGOs:
- 4. Forming an NGO:
- 5. Classification Of NGOs:
- 6. The world's largest NGOs:

1. Definition of Non-Governmental Organization (NGO):

A non-governmental organization (NGO) is a group that functions independently of any government with the objective of improving social conditions. NGOs are typically non-profit institutions. They are sometimes called civil society organizations and are established on community, national, and international levels to serve a social or political goal such as a humanitarian cause or the protection of the environment.

For example, NGOs might focus on activities in areas involving health or health emergencies, education, infrastructure, advocacy of minority rights, support of the poor, and the reduction of crime.

So, a non-governmental organization, or NGO, is an organization established by a group of individuals that wishes to pursue goals and aspirations that relate to the public, social, or political good of a nation or the world.

1 تعريف المنظمة غير الحكومية:

المنظمة غير الحكومية (NGO) هي مجموعة لا تنشأ بموجب معاهدة دولية؛ تعمل بشكل مستقل عن أي حكومة، تكون في العادة غير ربحية، كما يطلق عليها أحيانًا اسم منظمات المجتمع المدني، ويتم إنشاؤها على المستويات المجتمعية والوطنية والدولية لخدمة هدف اجتماعي أو سياسي مثل قضية إنسانية أو حماية البيئة.

فعلى سبيل المثال، قد تركز المنظمات غير الحكومية على الأنشطة في المجالات المتعلقة بالصحة أو الحالات الصحية الاستعجالية، أو التعليم، أو البنية التحتية، أو الدفاع عن حقوق الأقليات، أو دعم الفقراء، أو الحد من الجريمة.

وعليه، فإن المنظمات غير الحكومية، منظمات أنشأتها مجموعة من الأفراد، الذين يرغبون في تحقيق أهداف وتطلعات تتعلق بالصالح العام أو الاجتماعي أو السياسي للأمة أو العالم.

2.A brief history of NGOs:

Years before the United Nations began using the term "NGO," these organizations existed in some form. Many, created by religious and charitable groups, were very localized and worked within specific communities to address poverty. Many NGOs were also formed to address the concerns of war. They focused on medical care, caring for children, and getting supplies to affected areas. The Anti-Slavery Society, formed in

1839, is most likely the first international NGO. It demonstrated how people around the world could unite for a common cause.

When the United Nations was established in 1945, the term "non-governmental organization" appeared in Chapter 10, Article 71 of the United Nations Charter. It defined non-government and non-member state organizations that held a consultative role with the UN. In 1950, an international NGO was defined as "any international organization that is not founded by an international treaty."

2. نشأة المنظمات غير الحكومية:

قبل سنوات من بدء الأمم المتحدة في استخدام مصطلح "المنظمات غير الحكومية"، كانت هذه المنظمات موجودة قبلا؛ إذ أنشأتها الجماعات الدينية والخيرية، إلا أنها كانت محلية للغاية وعملت داخل مجتمعات محددة لمعالجة الفقر. كما تم تشكيل العديد من المنظمات غير الحكومية لمعالجة تداعيات الحروب، إذ ركزت هذه المنظمات بداءة على الرعاية الطبية ورعاية الأطفال وإيصال الإمدادات إلى المناطق المتضررة. ويعتقد أن جمعية مكافحة العبودية، التي تأسست عام 1839، أول منظمة غير حكومية دولية، والتي أظهرت كيف يمكن للناس في جميع أنحاء العالم أن يتحدوا من أجل قضية مشتركة.

وعندما أنشئت الأمم المتحدة عام 1945، ظهر مصطلح "المنظمة غير الحكومية" في الفصل العاشر من المادة 71 من ميثاق الأمم المتحدة، الذي حدد المنظمات غير الحكومية التي تتولى دورًا استشاريًا لدى الأمم المتحدة. كما تم في عام 1950 تعريف المنظمة الدولية غير الحكومية بأنها "أي منظمة دولية لم يتم تأسيسها بموجب معاهدة دولية."

3. Funding of NGOs:

NGOs are mostly funded through grants, loans, membership dues, and private donations. They are also able to get funding from government organizations without losing their NGO status. While some NGOs depend on this type of funding, governments can't be involved in decisions or oversee what the NGO does. Qualifying NGOs based in the US can apply to the IRS for tax-exempt 503(c) status. If a person donates to a US-

based NGO, their donation is tax-deductible if the NGO is a charitable organization.

3. تمويل المنظمات غير الحكومية:

يتم تمويل المنظمات غير الحكومية في الغالب من خلال المنح والقروض ورسوم العضوية والتبرعات الخاصة. كما أنها قادرة على الحصول على تمويل من المنظمات الحكومية دون أن تفقد وضعيتها كمنظمة غير حكومية. ورغم اعتماد بعض المنظمات غير الحكومية على هذا النوع من التمويل، إلا انه لا يمكن للحكومات المشاركة في القرارات أو الإشراف على ما تفعله المنظمات غير الحكومية.

كما تمنح بعض الدول اعفاءات خاصة للمتبرعين إلى المنظمات غير الحكومية، فعلى سبيل المثال يمكن للمنظمات غير الحكومية المعتمدة التي يوجد مقرها في الولايات المتحدة التقدم بطلب إلى مصلحة الضرائب الأمريكية للحصول على حالة الإعفاء الضريبي، فإذا تبرع شخص ما لمنظمة غير حكومية مقرها الولايات المتحدة، فإن تبرعه يكون معفى من الضرائب إذا كانت هذه المنظمة غير الحكومية منظمة خيرية.

4.Forming an NGO:

Any group of people may form an NGO without government approval or involvement. In addition, one need not be a citizen to form an NGO. However, should an NGO wish to obtain legal benefits such as exemption from taxes, it should incorporate and register as an NGO under the relevant laws of the state in which it's located.

4. انشاء المنظمات غير الحكومية:

يجوز لأي مجموعة من الأشخاص تشكيل منظمة غير حكومية دون موافقة الحكومة أو مشاركتها. بالإضافة إلى ذلك، لا يحتاج المرء أن يكون مواطنًا بدولة معينة، حتى يمكنه تأسيس منظمة غير حكومية. ومع ذلك، إذا رغبت منظمة غير حكومية في الحصول على مزايا قانونية مثل الإعفاء من الضرائب، فيجب عليها التأسيس والتسجيل كمنظمة غير حكومية بموجب القوانين ذات الصلة في الدولة التي تنشأ فيها.

5.classification Of NGOs:

The basic types of NGOs operating in the country classifies based on:

-Charity:

Charitable orientations refer to paternalistic endeavours with little involvement from recipients. It includes NGOs that run campaigns to meet the needs of the underprivileged, such as to provide clothing, medication, food, shelter, education and transportation. Such NGOs also play an active role in supporting those in need after natural disasters. These organisations play a very significant role in fostering development. Typically, they get financial support from the government and they can also receive private donations.

-Service:

Service orientations include those organisations that run campaigns to advance family planning, healthcare and education. They categorise such activities into programmes that ask for people's active involvement to ensure smooth execution. The funds for these organisations can come from private individuals or from the government.

-Participation:

Self-help initiatives with a participatory orientation include locals in the project's implementation, whether through financial, labour, material or other contributions. Participation starts with the identification of needs and continues through the planning and execution phases of a community development project. Participatory orientation is common in cooperatives.

- Empowerment :

Empowering orientations aim to raise awareness regarding the potential power that impoverished people possess to improve their own lives. It also assists them in better understanding the political, economical and social elements that affect them. These organisations can emerge spontaneously around a problem or topic in some cases, while in other cases,

external professionals assist in the establishment of such groups.

5. معايير تقسيم المنظمات غير الحكومية:

تنقسم المنظمات غير الحكومية العاملة في الدولة بناءً على معايير عدة، تتمثل اساسا فيما يلي:

الطابع الخيري:

ويشمل المنظمات غير الحكومية التي تدير حملات لتلبية احتياجات المحرومين، مثل توفير الملابس والأدوية والغذاء والمأوى والتعليم والنقل. وتلعب هذه المنظمات غير الحكومية أيضًا دورًا نشطًا في دعم المحتاجين بعد الكوارث الطبيعية. ودورًا مهمًا للغاية في تعزيز التنمية. عادةً ما تحصل هذه المنظمات على دعم مالي من الحكومات، وتتلقى أيضًا تبر عات خاصة.

الخدمة:

وتشمل تلك المنظمات التي تدير حملات لتعزيز تنظيم الأسرة والرعاية الصحية والتعليم. وعادة ما تقوم هذه المنظمات بتصنيف مثل هذه الأنشطة إلى برامج، تتطلب المشاركة النشطة من الأشخاص لضمان التنفيذ السلس لها. ويمكن أن تحصل هذه المنظمات على التمويل من الأفراد أو من الحكومات.

المشاركة:

وتتولى هذه المنظمات تعزيز مبادرات المساعدة الذاتية وإشراك السكان المحليين في تنفيذها، سواء من خلال المساهمات المالية أو العمالة أو المواد أو غيرها. تبدأ المشاركة بتحديد الاحتياجات وتستمر خلال مراحل التخطيط والتنفيذ لمشروع تنمية المجتمع، وهذا التوجه التشاركي شائع في التعاونيات.

- التمكين:

تهدف هذه المنظمات إلى رفع مستوى الوعي لدى الفقراء لتحسين حياتهم، ومساعدتهم على فهم أفضل للعوامل السياسية والاقتصادية والاجتماعية التي تؤثر عليهم. يمكن لهذه المنظمات أن تنشأ بشكل عفوي حول مشكلة أو موضوع ما، بينما في حالات أخرى يساعد متخصصون خارجيون في إنشاء مثل هذه المجموعات.

6.The world's largest NGOs:

There are millions of NGOs operating today. Here are seven of the world's largest NGOs:

-Oxfam International

Founded in Great Britain in 1942, Oxfam International is made of 21 independent charitable organizations focused on fighting poverty. As a confederation, Oxfam has a presence in over 90 countries. In 2020, Oxfam America had a revenue of over \$73 million, according to their 990 form. Their expenses exceeded that with over \$86 million.

6. أشهر المنظمات غير الحكومية في العالم:

هناك الملايين من المنظمات غير الحكومية العاملة اليوم، ويمكن ان نذكر سبع من أكبر هذه المنظمات غير الحكومية في العالم:

منظمة أوكسفام الدولية:

تأسست منظمة أوكسفام الدولية في بريطانيا عام 1942، وتتكون من 21 منظمة خيرية مستقلة تركز على مكافحة الفقر. وباعتبارها اتحادًا، تتمتع منظمة أوكسفام بحضور في أكثر من 90 دولة. وفي عام 2020، حققت منظمة أوكسفام أمريكا إيرادات تزيد عن 73 مليون دولار، كما تجاوزت نفقاتهاذلك بأكثر من 86 مليون دولار.

-International Rescue Committee:

International Rescue Committee (IRC) focuses on clean water, sanitation, shelter, and education for refugees and those displaced by war, persecution, and natural disasters. Programs also help with self-sufficiency and resettlement. IRC has a presence in over 40 countries. In 2019, the organization brought in just over \$785 million and spent around \$775 million.

-لجنة الإنقاذ الدولية

تركز لجنة الإنقاذ الدولية (IRC) على المياه النظيفة والصرف الصحي والمأوى والتعليم للاجئين والنازحين بسبب الحرب والاضطهاد والكوارث الطبيعية. وتساعد برامجها أيضًا في تحقيق الاكتفاء الذاتي وإعادة التوطين. ولهذه المنظمة نشاط في أكثر من 40 دولة. وفي عام 2019، تم التبرع للمنظمة لما يزيد عن 785 مليون دولار وأنفقت حوالي 775 مليون دولار.

-Doctors Without Borders (Médecins Sans Frontières)

Founded in 1971, this organization has expanded to over 60 countries. It provides medical help in conflict zones and after

natural disasters. According to the organization's financial records, the organization brought in over \$558 million in revenue in 2020, which was an improvement over 2019. It spent around \$499.5 million.

-أطباء بلا حدود (أطباء بلا حدود)

تأسست هذه المنظمة عام 1971، وتوسعت لتشمل أكثر من 60 دولة. وتقدم المساعدة الطبية في مناطق النزاع والكوارث الطبيعية. ووفقًا للسجلات المالية للمنظمة، حققت المنظمة إير ادات تزيد عن 558 مليون دولار في عام 2020، وهو ما يمثل تحسنًا مقارنة بعام 2019، كما أنفقت حوالي 499.5 مليون دولار.

-Amnesty International:

Based in the United Kingdom, Amnesty International has been advocating for human rights since 1961. It performs research and organizes awareness and action campaigns on issues like the death penalty, torture, children's rights, climate change, discrimination, and more. It currently has a presence in over 150 countries. According to the 990 form, Amnesty International USA brought in just over \$52 million in 2020 and spent around \$51 million.

-منظمة العفو الدولية

تعمل منظمة العفو الدولية، التي يقع مقرها في المملكة المتحدة، على الدفاع عن حقوق الإنسان منذ عام 1961. وهي تجري أبحاثًا وتنظم حملات توعية وعمل حول قضايا عدة؛ مثل عقوبة الإعدام، والتعذيب، وحقوق الأطفال، وتغير المناخ، والتمييز، وغير ذلك الكثير. ولها حاليا وجود في أكثر من 150 دولة. ولقد تم التبرع لمنظمة العفو الدولية بالولايات المتحدة ما يزيد قليلاً عن 52 مليون دولار في عام 2020 وأنفقت حوالي 51 مليون دولار.

-Save the Children:

Save the Children was founded in 1919, which makes it one of the world's oldest humanitarian NGOs. Its programs focus on children's rights and provide nutrition, health, shelter, and education during disasters. It has a presence in over 117 countries. According to financial records, Save the Children's

total income in 2020 was £289 million. They spent £283 million.

منظمة إنقاذ الطفولة:

تأسست منظمة إنقاذ الطفولة عام 1919، مما يجعلها واحدة من أقدم المنظمات غير الحكومية الإنسانية في العالم. وتركز برامجها على حقوق الطفل وتوفير التغذية والصحة والمأوى والتعليم أثناء الكوارث. ولها تواجد في أكثر من 117 دولة. ووفقًا للسجلات المالية، بلغ إجمالي دخل المنظمة في عام 2020 حوالي 289 مليون جنيه إسترليني. كما أنفقت 283 مليون جنيه إسترليني.

Reference:

- -jean folger, Non-Governmental Organization (NGO): Definition, Example, and How It Works, Published: May 08, 2024, Available at: https://www.investopedia.com/ask/answers/13/what-is-non-government-organization.asp#:~:text=A%20non%2Dgovernmental%%2C%20or%20NGO%2C%20typically%20is%20established,funded%20by%20donations%20and%20grants.
- -- Different Types Of NGOs, Published: 24 June 2024, Available at: https://in.indeed.com/career-advice/career-development/types-of-ngo
- -Non governmental organizations, Published in 2019, Available at: https://www.who.int/emergencies/partners/non-governmental-organizations
- -What Different Types of NGOs Exist?, Published in 2024, Available at: https://www.humanrightscareers.com/issues/types-of-ngos/